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ria d’economia de la generalitat, anem
avançant.
Ha de presentar-lo al Govern cen-

tral. Quin seria el seu calendari si tot
funcionés com cal?
el 2025 podríem haver acabat les

obres.
Quina mena d’infraestructures,

quinamena de realitats materials ne-
cessita?
Significa que les dues grans depurado-

res d’aigües residuals que tenim a l’àrea
metropolitana de barcelona, una al cos-
tat de l’aeroport i l’altra sota el Fòrum,
incloguin tractaments terciaris potents.
Després instal·lar les canonades i les
plantes de bombatge perquè aquesta ai-
gua torni al riu i del riubaixi i la tornema
captar a la instal·lació d’aigua potable al

besòs. L’aigua que surt de la planta de-
puradorad’aigüesdel riubesòs s’empor-
taria aigües a dalt i, a la planta de tracta-
mentque tenimallà, es tornaria a tractar.
És una tecnologia que ja tenim disponi-
ble.
Quant temps pot necessitar la seva

tramitació?
nol’hipucdir. Joesperoqueelgraude

conscienciació que l’episodi de sequera
ens ha donat avui permeti que aquest
projecte es tramiti demanera eficaç i efi-
cient. Jo lamento que des del 2008 pràc-
ticament no hi ha hagut nous recursos
disponibles a l’àrea metropolitana. A
més, hem de complir els acords de la
TauladelTerqueesvan fer enel seumo-
ment el 2017. Per tant, tot això comporta
queaquestprojecte,queamés també im-

L a gestió de l’aigua en ciutats
com Barcelona és complexa
políticament, l’actitud dels
ajuntaments sempre és molt
important.Ésunserveibàsic,

per tant, que preocupa molt el ciutadà.
Com definiria la relació d’Agbar amb
l’Ajuntament de Barcelona i els princi-
pals ajuntaments?
La gestió de l’aigua és tècnicament com-
plexa, nopas políticament. i barcelona és
unadelesciutatsméscomplexesdelmón.
nosaltres sempre sortim com el primer
operadormundial eneficiència i enquali-
tat de servei. barcelona, tant per a la cap-
tacióderecursos, el seu tractament i la se-
va distribució, requereix una gestió com-
plexa, i per això la nostra tecnologia és de
lesmés avançades delmón. Pel que fa a la
regulació, això és competència de l’àrea
metropolitana. De vegades, òbviament,
hem tingut discrepàncies amb el regula-
dor, algunes d’elles les hem dirigides als
tribunals. Hem guanyat tots aquests ca-
sos.Ambelsnostresajuntamentshi tenim
una relació excel·lent.
I en termes d’inversions, quina és la

planificació d’Agbar? Hi ha un pro-
grama quantificat?
Hem estructurat projectes a les 17 co-

munitats autònomes per accedir als fons
next generation europeus, que sumen
6.000milions. i, amés, estan basats en la
línia de la ue de frenar el canvi climàtic.
i el que més il·lusió em fa és el de l’àrea
metropolitana de barcelona.
Precisamentenaquestaàrea,onviu

lamajoriade lapoblaciócatalana, jahi
harestriccionsde l’úsde l’aigua.Creix
la preocupació, però la consellera Te-
resa Jordà ha assegurat que “tenim
garantida l’aigua de boca per a més
d’un any”. Quina és la seva opinió?
Jo li diria, en primer lloc, que estic

molt satisfet que la consellera hagi co-
mentat que tenim aigua per a un any, pe-
rò no sé si és perquè efectivament es
prendran lesmesures adequades perquè
això sigui així. Per tant, en aquest sentit,
molt content. i també he de dir que nos-
altres estem treballant d’una manera
efectiva i molt positiva amb l’Agència
Catalana de l’Aigua (ACA) perquè sigui
així. Per això caldràprendreuna sèriede
mesures. i això significa, entre altres co-
ses, un increment de l’oferta i del recurs
d’aigua disponible perquè això passi.
Comquines?
A mi m’hauria agradat que la reutilit-

zació d’aigua per l’ús potable que ara es
posarà enmarxa s’hagués fet amb temps.
Probablement ara tindríem més reser-
ves. i també m’agradaria que poguéssim
disposar d’aquests recursos de reutilit-
zació d’aigua com més aviat millor. Per
realment poder arribar a aquest any que
s’està anunciant i sense dificultats. ne-
cessitemaugmentar recursos quenomés
venen de la reutilització. Abans parlà-
vem dels next generation, en aquest
àmbit tenim un projecte a l’àrea metro-
politana de 1.300 milions que poden fer
possible reutilitzar l’aigua per a ús do-
mèstic. Això significa incrementar el
tractament a les depuradores, tornar-la
al riu i després tornar a fer-la servir. És a
dir, donar una nova vida a aquesta aigua.
Això fariaqueaquesta fos l’últimaseque-
ra en termes de reserves i consum d’ai-
gua.estaríemdesvinculant el consumde
la necessitat que avui tenim que plogui o
d’haver d’acordar restriccions amb el
món agrícola. i aquest projecte ja hi és.
En quin estat està aquest projecte?
està plantejat, acordat amb l’ACA. Per

tant, el que fa falta és la tramitació i
l’aprovació. i jo espero que a l’inici de la
tramitació, que correspon a la Conselle-

MANEL PÉREZ
Barcelona

ENTREVISTA “Tenimunprojecte
perquè aquesta sigui
l’última sequera que
afecti el consum”

plica l’ampliacióde laplantadessaladora
de la Tordera. És l’única solució.
Quan es pot estar fent tard per po-

sar enmarxa el projecte?
La consellera ha dit que queda un any

de consum, per tant, jo només puc reme-
tre’m al que ella diu i jo entenc que
s’adoptaran totes les mesures necessàri-
es perquè realment puguem arribar a un
any si pel camí tenim alguns accidents,
comperexemple, quenoplogui.oque la
qualitat de l’aigua dels embassaments,
per sediments, per calor o per qualsevol
altra qüestió ens impedís de tractar l’ai-
gua adequadament o tinguéssim algun
problema de canonada important. Lla-
vor, potser, no arribem a aquest any. Pe-
rò també vull comentar, perquè aquest
és un tema molt sensible per a la pobla-
ció, que Aigües de barcelona està prepa-
rada, hi està treballant, té tots els equips
operatius a punt per donar la màxima
tranquil·litat possible.
Perquè aquest projecte sigui una

realitat el 2025, quan s’hi hauria de
donar llumverda?
elmarç del 2023.
O sigui, queden tot just quatre me-

sos. Ho veu possible?
Tenim la capacitat, el coneixement i la

tècnica per fer-ho. només depenem de
l’administració del tràmit administratiu
per fer-ho.
Inflació i pujades de preus, un con-

text complicat. Què passarà amb les
tarifes del servei de l’aigua?
Aquests últims set anys els impostos al

rebut de l’aigua han pujat un 50%. el re-

but de l’aigua s’ha transformat en un ve-
hicle de les administracions, sobretot de
l’Ajuntament de barcelona, fent recàr-
recs que, d’altra banda, han estat decla-
rats il·legals. Durant aquests últims set
anys l’iPC ha pujat un 20% i la part que
s’atribueix aAigües debarcelona ha bai-
xat un 3%. Significa que ja no podem fer
més esforços de competitivitat. no po-
dem fer més esforços d’eficiència. L’in-
crement del cost de l’energia i dematèri-
es primeres òbviament es veurà reflectit
en aquesta quota que paga el consumi-
dor, però mai de la dimensió que ho han
fet els impostos. i, amés,m’agradaria fer
una altra consideració. el cost que té l’ai-
gua al cistell de consumnosuperaun 1%.
En termes econòmics, què és Agbar

a Espanya?
Agbar inclou el cicle integral de l’ai-

gua.Lagestionemen1.300municipis.La
nostra facturació suma uns 2.000 mili-
ons i som 12.000 persones treballant-hi.
Aquestesúltimes són lesquehanpermès
que durant la pandèmia no hàgim tingut
cap episodi de tall de subministrament
en tot el país.
Agbar sempre ha tingut una relació

especial amb La Caixa-Criteria. Hi
pot haver més protagonisme de La
Caixa en el seu capital?
Jo no puc fer especulacions. La realitat
d’avui és que efectivament La Caixa és
un gran grup a espanya i la nostra rela-
ció, tant ambCriteria comamb laFunda-
ció per la seva activitat social, diria que
és important i la continuem mantenint
en l’àmbit accionarial. Criteria continua
amb un 15% aAigües de barcelona.c

Fons europeus
“L’ACA i Agbar proposem
d’invertir 1.300 milions
per reutilitzar l’aigua i
no dependre de la pluja”

“Emsatisfà que la consellera
digui que tenimaiguaper aun
any; deu serperquèesprendran
lesmesures adequades”

Consum i restriccions
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